
         R O M Â N I A
JUDEŢUL SATU MARE
CONSILIUL LOCAL AL
MUNICIPIULUI CAREI

P R O C E S  -  V E R B A L
al şedinţei ordinare din data de   31.01.2014
al Consiliului Local al Municipiului Carei 

Sunt prezenţi 16 consilieri, apsenţi Keizer Ludovic, Ciucoş Marius, Leitner Robert.
Şedinţa este condusă de domnul consilier Csizmadia Zsolt.
Se  supune  la  vot  procesul  verbal  al  şedinţei  din  20  decembrie  2013  care  se  aprobă  în

unanimitate de voturi.
D-nul preşedinte de şedinţă prezintă  proiectul ordinei de zi, după cum urmează :

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea acoperirii definitivă a deficienţei secţiunii de dezvoltare al 
bugetului local, în urma utilizării excedentului la 31 decembrie 2012, în cursul anului 2013   

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului de  fezabilitate „DRUM DE OCOLIRE CAREI-
NORD”

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului  de fezabilitate „Eliberare de amplasament LEA 
0,4 KV în mun. Carei, str. 1 Decembrie 1918”

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului  pentru lucrarea „Reabilitare drum de exploatare 
DE 1158 în municipiul Carei, sat Ianculeşti”

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului  de fezabilitate al obiectivului de investiţie : 
„REABILITARE ŞI MODERNIZARE SALA DE REPETIŢII”

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului  pentru lucrarea „Amenajare parcare pe B-dul 25 
Octombrie în municipiul Carei”

7. Proiect de hotărâre privind alocarea sumei de 8.000 lei pentru premierea sportivilor, şi cluburilor 
sportive din municipiul Carei cu ocazia evenimentului „Gala Sportului Careian”

8. Proiect de hotărâre privind alocarea sumei de 51.020 lei, pentru achiziţionara unor bunuri 
necesare pentru desfăşurare în bune comdiţii a activităţilor din Castelul Karolyi din Carei

9. Proiect de hotărâre privind alocarea sumei de 2.604 lei, pentru turnarea în bronz a plăcii 
comemorative a artistului Deak Endre

10. Proiect de hotărâre privind alocarea sumei de 40.500 lei pentru  achiziţionarea a 300 de exemplare
din cartea  „A Nagykárolyi gróf Károlyi Család ezeréves története” (Istoria de o mie de ani a 
familiei Karolyi) scrisă de Szabó Imre

11. Proiect de hotărâre privind alocarea sumei de 5.800 lei pentru organizarea primei ediţii a 
Festivalului Internaţional de Teatru pentru Liceeni – Ioana Câcu

12. Proiect de hotărâre privind modificarea componenţei consiliului de administraţie al Liceului 
Tehnologic Simion Bărnuţiu Carei

13. Proiect de hotărâre privind aprobarea reţelei unităţilor de învăţământ  preuniversitare de stat, cu 
personalitate juridică din municipiul Carei 

14. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului local în comisiile pentru 
evaluarea şi asigurarea calităţii învăţământului în anul şcolar 2014-2015

15. Diferite probleme de urbanism
16. Diverse

Domnul primar retrage punctele 4 - 5 şi anume : 
 Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului  pentru lucrarea „Reabilitare drum de exploatare 

DE 1158 în municipiul Carei, sat Ianculeşti”;
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 Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului  de fezabilitate al obiectivului de investiţie : 
„REABILITARE ŞI MODERNIZARE SALA DE REPETIŢII”

Ordinea de zi se aprobă în unanimitate de voturi.
Se trece la discutarea primului punct de pe ordinea de zi :

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea acoperirii definitivă a deficienţei secţiunii de dezvoltare al
bugetului local, în urma utilizării excedentului la 31 decembrie 2012, în cursul anului 2013 
  Se aprobă în unanimitate de voturi.

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului de  fezabilitate „DRUM DE OCOLIRE CAREI-
NORD”

Domnul consilier Ciută arată că nu este împotriva acestui proiect doar  vrea să ştie ce 
aprobăm, sunt prezentate trei variante, se propune cumpărarea unor parcele dar nu se cunoaşte de la cine şi 
sub ce formă. Nu se ştie dacă propritarul e de acord să vindă aceea porţiune, care va fi traversată de drum. 
Propune amânarea până la şedinţa viitoare a acestui proiect pentru a clarificarea unor aspecte. 

Domnul primar susţine proiectul şi atrage atenţia asupra importanţei investiţiei propuse de 
firma de prelucrarea cauciuclui. Arată că WOCO este o firmă serioasă în industria cauciucului, şi au nevoie 
să arate în Germania că autorităţile locale sunt dispuşi să construiască un drum de acces pentru ei. „Avem 
toate şansele să se facă această investiţie unde au afirmat că vor angaja în 5 ani 3000 de persoane.

Domnul consilier Bucureştean arată că lipseşte schiţa drumului din mapă „nu am nici traseul 
şi nici o schiţă măcar la cele 3 variante propuse şi nici măcar nu ştiu unde este punctul de intrare dinspre 
DN19, sau unde iese pe Căplenilor”.

Se supune la vot proiectul şi se aprobă în unanimitate de voturi.
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului  de fezabilitate „Eliberare de amplasament LEA 

0,4 KV în mun. Carei, str. 1 Decembrie 1918”
Se supune la vot proiectul şi se aprobă în unanimitate de voturi.

4. retras

5. retras

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului  pentru lucrarea „Amenajare parcare pe B-dul 25 
Octombrie în municipiul Carei”

Domnul consilier Bucureştean prezintă două aspecte, unul ar fi dacă este oportum să desfacem
un bulevard sau nu, iar al doilea aspect ar fi că nu aduce aminte că s-au realizat parcări din banii publici în 
faţa unei societăţi.

Domnul primar arată că parcarea propusă ar fi o parcare publică şi probabil trebuie să mai 
executăm şi alte parcări în această zonă. De altfel nici o societate nu a depus cerere pentru realizarea 
investiţiei.

Domnul consilier Ciută, propune aprobarea cererii în sensul ca investiţia să fie realizată pe 
cheltuiala SC NOVECOM SA. „Am mai aprobat realizarea unor parcări şi la alte societăţi dar toţi au făcut pe
cheltuiala lor. Să nu facem excepţii, să fim consecvenţi, sau de acum încolo să facem parcări pentru toţi pe 
cheltuiala noastră”. Propune amânarea discutării proiectului.

Domnul consilier Poosz prezintă o mică retrospectivă al SC NOVECOM SA, arătând că 
parcarea din dreaptă, a fost realizată de societate, dar este utilizat de locuitorii din zonă, în dosarul de 
privatizare parcarea respectivă nu a fost cuprinsă, astfel magazinul a rămas fără locuri de parcare.

Se supune la vot proiectul şi se aprobă cu 10 voturi pentru şi 6 abţineri (cons. PNL).
 Domnul consilier Ciută solicită să fie consemnată în procesul verbal ca propunerea domniei 
sale privind amânarea nu a fost supusă aprobării conform regulamentului.

7. Proiect de hotărâre privind alocarea sumei de 8.000 lei pentru premierea sportivilor, şi cluburilor 
sportive din municipiul Carei cu ocazia evenimentului „Gala Sportului Careian”

Se supune la vot proiectul şi se aprobă în unanimitate de voturi.
8. Proiect de hotărâre privind alocarea sumei de 51.020 lei, pentru achiziţionara unor bunuri 

necesare pentru desfăşurare în bune comdiţii a activităţilor din Castelul Karolyi din Carei
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Domnul consilier Ciută, atrage atenţia ca directorul fundaţiei să vegheze la cheltuirea banilor 
alocaţi, strict pentru necesităţile menţionate în raport.

Se supune la vot proiectul şi se aprobă în unanimitate de voturi.
9. Proiect de hotărâre privind alocarea sumei de 2.604 lei, pentru turnarea în bronz a plăcii 

comemorative a artistului Deak Endre
Se supune la vot proiectul şi se aprobă în unanimitate de voturi.

10. Proiect de hotărâre privind alocarea sumei de 40.500 lei pentru  achiziţionarea a 300 de exemplare
din cartea  „A Nagykárolyi gróf Károlyi Család ezeréves története” (Istoria de o mie de ani a 
familiei Karolyi) scrisă de Szabó Imre

Domnul consilier Bontea întreabă, prin ce modalitate vor putrea fi comercializate aceste cărţi, 
Consiliul local neavând posibilitatea de a presta activităţi comerciale. Doamna consilier Venig solicită 
lămurirea problemei comercializării cărţilor de la directorul de cultură Bogdan Georgescu, care afirmă că  
trebuie găsită o modalitate de a comercializa astfel de produse care au legătură cu municipiul Carei.

Domnul primar precizează că în oraş nu există nici măcar o librărie unde s-ar putea 
comercializa astfel de ediţii. Referitor la ediţia propusă pentru cumpărare arată că a citit cartea şi este o 
lucrare serioasă care prezintă istoria familiei Karolyi, şi ar fi bine să cunoaştem cât mai multe despre ei, 
propune traducerea ediţiei şi în limba română, a luat deja legătura cu cineva de la Universitatea Babes Bolyai
din Cluj, dar traducerea nu va fi terminată până în 14 iunie când va avea loc în Carei întâlnirea familiei 
Karolyi.

Domnul consilier Ciută propune amânarea discutării proiectului cu o lună, propunând 
achiziţionarea a unui număr de 20 exemplare, ca toţi consilierii să aibă posibilitatea să-l studieze. „E o 
măsură de protecţie şi nu vreau să dezvolt subiectul. Derapajele nu duc la nimic bun în convieţuirea 
interetnică din oraş”

Se supune la vot amânarea proiectului pentru următoarea şedinţă şi se aprobă în unanimitate.
11. Proiect de hotărâre privind alocarea sumei de 5.800 lei pentru organizarea primei ediţii a 

Festivalului Internaţional de Teatru pentru Liceeni – Ioana Câcu
Se supune la vot proiectul şi se aprobă în unanimitate de voturi.

12. Proiect de hotărâre privind modificarea componenţei consiliului de administraţie al Liceului 
Tehnologic Simion Bărnuţiu Carei

Se supune la vot proiectul şi se aprobă în unanimitate de voturi.
13. Proiect de hotărâre privind aprobarea reţelei unităţilor de învăţământ  preuniversitare de stat, cu 

personalitate juridică din municipiul Carei 
Se supune la vot proiectul şi se aprobă în unanimitate de voturi.

14. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului local în comisiile pentru 
evaluarea şi asigurarea calităţii învăţământului în anul şcolar 2014-2015

Se aprobă proiectul după cum urmează :

Reprezentantul Consiliului local
Grădiniţa cu Program Prelungit nr.1        Brém Árpád
Grădiniţa cu Program Prelungit nr.2       Mocanu Alina
Grădiniţa cu Program Prelungit nr.3        Roman Adrian
Şcoala Gimnazială nr.1          Ciucoş Marius
Şcoala Gimnazială Vasile Lucaciu        Vénig Gabriela
Şcoala Gimnazială nr.3        Rusu Marius
Liceul Teoretic Carei        Leitner Róbert
Colegiul Tehnic Iuliu Maniu                Bontea Dan Gabriel
Liceul Tehnologic Simion Bărnuţiu          Tempfli Vasile
Liceul romano-catolic Josephus Calasantius        Fazakas Zoltán
Clubul Elevilor Carei        Ciută Ilie

15. Diverse
Dl. consilier Ciută aduce la cunoştinţă că maşinile Poliţiei locale Carei sunt dotate pe lângă 

sistemul de înregistrare video şi cu dispozitive de ascultare. „Dacă sistemele de înregistrare video sunt în 
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regulă, înregistrările audio, nu sunt legale. Astfel fiecare discuţie între cei aflaţi în maşinile respective sau în 
imediata aproriere a acestora sunt înregistrate sau pot fi ascultate instantaneu la staţiile de monitorizare. A 
fost semnalat şi faptul că vizualizarea imaginilor se face atât la staţia de monitorizare din incinta sediului 
Poliţiei locale cât şi la locuinţa privată a şefului poliţiei locale. 

Dl primar a promis că va face verificări.
Dl consilier Roman Adrian sesizează faptul că pe str Titulescu e foarte greu circulaţia, propune

restricţionarea parcării pe o singură parte.
Dl primar arată că se impune necesitatea de achiziţionare de noi utilaje pentru presărat sare pe 

carosabil şi pluguri mici pentru curăţat zăpadă din cartiere, şi de pe străzile înguste.
Va propune în curând întroducerea parcării cu plată în cartiere, sub forma unui abonament, 

identic cu cel practicat în Satu Mare, şi din banii încasaţi se vor angaja câţva oameni care se va ocupa de 
curăţarea trotuarelor.

Dl consilier Oneţ a ridicat problema contractului Policlinicii Carei cu Casa de Asigurări de 
Sănătate. 

Dl primar afirmă că Spitalul Carei are contract încheiat cu Casa de Asigurări de Sănătate dar şi
Policlinica are pentru unele servicii.

Dl primar declară „Vreau să manifest public surprinderea şi supărarea către Consiliul Judeţean
care a votat un buget echilibrat dar nu echitabil şi astfel municipiul Satu Mare şi Carei au rămas fără bani. Au
împărţit 172 mii la toată lumea. O împărţire egală dar inechitabilă. Pentru Carei nu au dat bani. 25% din 
sumele plătite handicapaţilor vor fi achitaţi din venituri proprii, dar noi din ce plătim? Consider că plata 
salariilor îngrijitorilor trebuie asigurată din bugetul de stat.

Altă problemă e legată de învăţământ. Cei de la Inspectorat au transmis adrese către unităţile 
de învăţământ privind obligativitatea de a comasa clase. „Nu contează culoarea politică a directorilor dar 
suntem atinşi cel mai mult la Şcoala cu clasele I-VIII nr 3, unde la clasa a VIII-a din 3 clase trebuie făcut 2. 
Inspectoratul ameninţă că profesorii nu vor primi salariile. Din nefericire ISJ e presat de Bucureşti.  Poziţia 
mea publică este ca ideile să vină de la şcoli şi nu de la Inspectorat .

Dna consilier Mocanu Alina – în calitate de director de şcoală - precizează că în conformitate 
cu prevederile Legii învăţământului din 2011 finanţarea se face pe elev. Este evident că părinţii nu doresc 
comasarea claselor terminale. Legea e proastă.  La şcoala  „Vasile Lucaciu” sunt  4 clase cu elevi cu 
dizabilităţi, cu probleme foarte mari, unde nu sunt acceptaţi în clasă decât 8 elevi cu un cadru didactic, dar 
costul per elev e acelaşi ca şi la o clasă cu 30 de elevi şi nu e corect. Inspectoratul judeţean e doar un 
intermediar, dar noi la şcoală trebuie să dăm explicaţii părinţilor şi elevilor şi cadrelor didactice!

   Nefiind alte probleme şedinţa se încheie.

                 PREŞEDINTE  DE  ŞEDINŢĂ               S E C R E T A R 
                              Csizmadia Zsolt                                        jr. Sróth Clara                                
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